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Categories Definition


Cerebral Palsy:
The term cerebral palsy refers to any one of a number of neurological disorders that appear in infancy or early childhood and permanently affect body movement and muscle coordination but don’t worsen over time.  It is caused by abnormalities in parts of the brain that control muscle movements.  
الشلل الدماغي:
الشلل الدماغي مصطلح يشير إلى واحد من عدد الحالات من الاضطرابات العصبية التي تظهر في مرحلة الطفولة أو مرحلة الطفولة المبكرة وتؤثر بشكل دائم على حركة الجسم الى جانب عدم التنسيق الحركي للعضلات ولكنها لا تزداد سوءا مع مرور الوقت. فمن سببها حدوث خلل او اصابة في جزء او بعض الأجزاء من الدماغ التي تتحكم في الحركات العضلية. 


Intellectual Disabilities:
Intellectual disability is a term used when a person has certain limitations in mental functioning and in skills such as communicating, taking care of him or herself, and social skills. These limitations will cause a child to learn and develop more slowly than a typical child. Children with intellectual disability may take longer to learn to speak,


الإعاقة الذهنية:
الإعاقة الفكرية هو مصطلح يستخدم عندما يكون الشخص يعاني من قيود معينة في الوظائف الذهنية والمهارات مثل التواصل، والاعتناء بنفسه، والمهارات الاجتماعية. هذه القيود تتسبب في بطيء التعلم والتطور مقارنة بالأطفال العاديين، كما ان الأطفال ذوي الإعاقة الذهنية قد يستغرقون وقتا أطول لتعلم الكلام،



Visual impairment:
Total blindness is the inability to tell light from dark, or the total inability to see. Visual impairment or low vision is a severe reduction in vision that can't be corrected with standard glasses or contact lenses and reduces a person's ability to function at certain or all tasks.
الإعاقة البصرية:

التعريف العام للكفيف هو عدم القدرة على معرفة الضوء من الظلام، أو العجز الكلي عل الإبصار. 
ضعف البصر أو ضعف الرؤية هو انخفاض شديد في الرؤية الذي لا يمكن تصحيحه مع النظارات أو العدسات اللاصقة القياسية، ويقلل من قدرة الشخص على أداء بعض أو جميع المهام باستقلالية.

 
 
Deaf:
· Hearing impairment is a broad term used to describe the loss of hearing in one or both ears. There are different levels of hearing impairment:
· Hearing impairment refers to complete or partial loss of the ability to hear from one or both ears. 
· Deafness refers to the complete loss of ability to hear from one or both ears.

الإعاقة السمعية:

• ضعف السمع مصطلح واسع يستخدم لوصف فقدان السمع في إحدى الأذنين أو كلتيهما. 
هناك مستويات مختلفة من ضعف السمع:
• ضعف السمع يشير إلى فقدان كامل أو جزئي من القدرة على السمع من إحدى الأذنين أو كلتيهما.
• يفيد الصمم فقدان القدرة على السمع من إحدى الأذنين أو كلتيهما.








Physical Disability:
Is also Broad term to describe the loss or limitation of physical activity ability such as an amputation, limbs muscles weakness, all types of dysmelia, and some types of paralysis of the limbs, which could be acquired or born with.

[bookmark: _GoBack]الإعاقة الحركية:
لتعريف الإعاقة الحركية فاننا نجد لها معنا واسع يتمثل عموما في فقدان أو محدودية النشاط الحركي. مثل البتر أو الضعف العضلي إضافة إلى مختلف أنواع التشوه الخلقي وبعض أنواع الشلل الذي يصيب الأطراف والذي يكون عادة ناتج عن حوادث أو ولد بها
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